

ការពិតនិងទំនាក់ទំនងនៃការកុហក ភាគទី១

ចងក្រងដោយ លោក រ៉ូមីន ថេ ចនសិន

អារម្ភកថា

ជាដំបូងសូមស្វាគមន៍នូវការសិក្សានៅភាគទី១ជាចំណុចចាប់ផ្តើមក្នុងចំណោមភាគទាំង៣ ។ អត្ថបទនេះមានគោលបំណងផ្សារភ្ជាប់ទំនាក់ទំនងនៅទិដ្ឋភាពពិតជាក់ស្តែងដែលយើងទាំងអស់គ្នាកំពុងប្រឈមនិងត្រូវដោះស្រាយដោយខានមិនបានចំពោះមុខក្នុងការរស់នៅនាបច្ចុប្បន្ននេះ។ អនុសាសន៍បានផ្តល់អោយក្នុងការសរសេររបស់ខ្ញុំនេះវាមិនប្រាកដថាវាបានឆ្លើយគ្រប់ប្រធានបទនីមួយៗនិងគ្រប់ជ្រុងជ្រោយនោះទេ។

រូបខ្ញុំផងដែរត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាអ្នកស្រាវជ្រាវផ្នែកឌីស៊ីប៊ី ទទួលបានបរិញ្ញាប័ត្រផ្នែកវិទ្យាសាស្ត្រ និងជាអ្នកនយោបាយម្នាក់ដែរ។ ទោះចំនេះវិជ្ជាច្រើនយ៉ាងណាក្តីក្នុងសង្គមនេះ ខ្ញុំគ្រាន់តែជាសិស្សរបស់ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវម្នាក់ប៉ុណ្ណោះ ហើយមកទល់បច្ចុប្បន្ននេះខ្ញុំបានបម្រើទ្រង់យ៉ាងជាប់លាប់រយពេល៥០ឆ្នាំកន្លងមកហើយ។

ក្តីសង្ឃឹមរបស់ខ្ញុំត្រូវបានផ្តោតលើភាពត្រឹមត្រូវតាមវិចារណញ្ញាណការយល់ដឹងជ្រៅជ្រះនៃព័ត៌មានផ្សេងៗគ្នាដូចជាគំនិតយោបល់ការយល់ឃើញផ្សេងៗ និងភាពមិនជាក់លាក់មិនដាច់ស្រេចត្រង់ចំនុចណាមួយដែលចំនុចទាំងនេះគឺជាចំនុចប្រឈមដែលយើងកំពុងជួបប្រទះសព្វថ្ងៃ។ អត្ថបទនេះបានកើតឡើងពីបទពិសោធន៍លើការជជែកវែកញែកពិភាក្សាជាច្រើនឆ្នាំកន្លងមកជាមួយមិត្តភក្តិ គ្រួសារ ភាពជាដៃគូក្នុងព័ន្ធកិច្ច ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធថ្នាក់ជាតិនិងអន្តរជាតិ ក្នុងការរករយៈពេលគាំទ្រនិងតម្រង់ទិសអោយករកើតនៅលទ្ធផលនេះ។ ផែនការណ៍ដែលយើងចង់បាននោះ គឺថាធ្វើយ៉ាងណាសម្រាញ់ចេញនិងត្រួសត្រាយឆ្ពោះទៅសេចក្តីពិត ដើម្បីស្វែងរកនូវប្រសិទ្ធភាព ដើរទទ្ទឹមនិងស្ថានភាពកំពុងប្រឈមពេលវេលាលំបាកនេះនិងដើរដោយប្រុងប្រយ័ត្ន ជាមួយនិងភាពប្រាកដនិយម សុទិដ្ឋិនិយម និងយកជំនឿជាគោល អំណត់អត់ធន់ជាមួយនិងប្រើប្រាស់នូវភាពឈ្លៀសវៃរបស់ព្រះនិងមានការវិនិយច្ច័យល្អត្រឹមត្រូវ។

គម្ពីរ សុភាសិត ៩:៩ ចូរទូន្មានមនុស្សប្រាជ្ញ នោះគេនឹងមានប្រជ្ញាវិតតច្រើនឡើង ហើយបង្រៀនដល់មនុស្សសុចរិត នោះគេនឹងមានចំណេះចម្រើនឡើងដែរ។

ស្វែងរកសេចក្តីពិត

អ្វីមួយមាននៅលើបច្ចុប្បន្នមាត់មនុស្សទូទៅគឺថា ខ្ញុំពិតជាចង់ស្វែងរកការពិត ហើយនេះជាការពិតវាមិនត្រឹមតែមានការវិនិច្ឆ័យល្អលើគោលគ្រឹះនៃព្រះគម្ពីរប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែជាការពិតយើងកំពុងស្វែងរកនូវការប្រឹក្សាលើផ្នែកវិជ្ជាសាស្ត្រគឺការរុករកវ៉ាក់សាំង។ អត្ថបទនេះនឹងជជែកវែកញែកលើចំណុចទី២និងទី៣ ក្នុងចំណុចខ្លះក្នុងអត្ថបទនេះប្រហែលជាអ្នកមិនយល់ស្របជាមួយនិងគំនិតលើកឡើង ។ ប៉ុន្តែខ្ញុំស្នើសុំអោយអ្នកដែលអានយោគយល់និងទទួលស្គាល់ថាខ្ញុំសរសេរដោយមានព្រះវិញ្ញាណជាអំនះអំណាងដើម្បីកសាងស្ថាបនាបំភ្លឺនិងលើកទឹកចិត្ត។

ចំណុចចុងក្រោយ អ្វីដែលនៅពីក្រោយបុព្វវាចាបួសដីដែលខ្ញុំលើកឡើងនេះគឺខ្ញុំបានចុះចូលនៅចំពោះទ្រង់ជាដំបូង ហើយខ្ញុំបានទុកចិត្តដល់ទ្រង់យ៉ាងពេញលេញដែលជាព្រះសង្គ្រោះរបស់យើង ដើម្បីស្វែងរកនរកព្រះជាមុន ឬក្នុងមនោសញ្ចេតនាសេចក្តីអធិស្ឋាន ស្វែងរកប្រភពនៃព្រះបន្ទូលរបស់ទ្រង់សុំទ្រង់បំពេញនូវព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធនិងរៀបចំចិត្តដោយមាំមួនក្នុងការប្រកាសពីដំណឹងល្អរបស់ទ្រង់។

ជម្ងឺរាតត្បាតលើពិភពលោក

ចាប់តាំងពីដើមឆ្នាំ២០២០មកម្ល៉េះជម្ងឺផ្តាយសាយកាចសាហាវកូវីដ១៩បានរាតត្បាតពេញទីដែលអ្នកខ្លះស្គាល់ថាជម្ងឺសារ កូវីដ២០១៩ ។ ជាការពិតវាពិតជាមានសន្ទុះឆ្លងរីករាលដាលយ៉ាងលឿនដែលដំបូងគេបានរកឃើញមេរោគនេះនៅឆ្នាំ២០១៩ ក្នុងប្រទេសចិន ហើយមេរោគនេះនៅតែបន្តចម្លងរាលដាលយ៉ាងលឿនដែលព័ត៌មានខ្លះដឹងថាជាអកុសលមេរោគនេះគឺបានឆ្លាយចេញពីមន្ទីរពិសោធន៍ដែលអ្នកវិទ្យាសាស្ត្រស្រាវជ្រាវគឺមានរឿងរ៉ាវដូចនេះមែន (ទោះបីមិនមានភស្តុតាងគ្រប់គ្រាន់តែការយល់ឃើញភាគច្រើនគឺគិតដូចនេះ)។

ជាចំណុចចាប់ផ្តើម យើងត្រូវទទួលស្គាល់ថាយើងពិតជានៅក្នុងស្ថានភាពវិបត្តិរីករនៃជម្ងឺដ៏កាចសាហាវនេះមែន។ អ្វីៗក៏ដោយយើងជឿថាវាមានប្រភពកំនើតរបស់វា នេះហើយដែលវាបង្កអោយមានមេរោគនេះទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយវាគឺជាការពិត មានមនុស្សរាប់លានអ្នកនៅក្នុងពិភពលោកនេះបានស្លាប់ដោយជម្ងឺកាចសាហាវមួយនេះ ហើយមនុស្សជាច្រើនលានអ្នកទៀតបន្តព្យាបាលរយៈពេលយូរហើយពិតជាសំណាងមែនទែនដែលមានជះសះស្បើយពីជម្ងឺមួយនេះ។ មនុស្សជាទីស្រឡាញ់ម្នាក់ក្នុងគ្រួសារនីមួយៗដែលបានបាត់បង់ជីវិតដោយសារជម្ងឺដ៏កាចសាហាវនេះគឺពិតជាមានវិបត្តិផ្លូវចិត្តធ្ងន់ធ្ងរមែនទែន។ វេជ្ជ

បណ្ឌិត គលានុដ្ឋាប្បកា ជាច្រើនដែលប្រើប្រាស់ជំនាញរបស់ពួកគេត្រូវបានទទួលនូវការកោតសរសើរ សារ
ទរដែលពួកគេបានលះបង់កំលាំងកាយចិត្តលើការរំពឹងទុកដ៏ធំធេង ដើម្បីប្រយុទ្ធតតាំងថែរក្សាអ្នកជម្ងឺ
មិនថាឡើយការជួយក្នុងលក្ខខណ្ឌបន្ទាន់ ជួយអ្នកមើលអ្នកជម្ងឺយ៉ាងយកចិត្តទុកដាក់ ស្ទើរបានបង់ជីវិត
ក្តី។

ទោះជាស្ថានភាពធ្ងន់ស្បើយបន្តិច ពួកយើងនូវតែបន្តសេចក្តីអធិស្ឋានដើម្បីអោយជីវិតមនុស្សនាពេលខាង
មុខបានចាករួចផុតពីជម្ងឺមួយនេះ ។

គុសល្យមនាពេលអនាគត

អនុញ្ញាតអោយខ្ញុំនិយាយម្តងទៀតថាជម្ងឺកាចសាងក្បួននេះនឹងត្រូវបញ្ចប់នាថ្ងៃណាមួយ វានឹងត្រឡប់
ទៅភាពដើមរបស់វាវិញ គឺប្រាកដណាស់គឺត្រឡប់ទៅដូចពេលដើមទាំងស្រុង ។ ហើយអ្វីដែលជាស្ថានភាព
ប្រឈមសម្រាប់យើងទាំងអស់គ្នាគឺថា តើយើងនឹងតទល់ប្រឈមស្ថានភាពនឹងជម្ងឺផ្សេងៗនាពេលខាង
មុខដោយរបៀបណា ថាតើយើងអាចប្រមើលមើលនូវជម្ងឺផ្សេងៗហើយនឹងត្រូវដោះស្រាយការប្រឈមបច្ចុ
ប្បន្នភាពជម្ងឺផ្សេងៗដោយវិធីណា។

មនុស្សជាច្រើនក្នុងពិភពលោកយើងនេះបានអធិស្ឋានបណ្តេញនូវបណ្តាសារ វិញ្ញាណដែលបង្កអោយមាន
ជម្ងឺនេះ អោយរលាយសាបសូន្យ។

ត្រង់ចំនុចនេះ អ្វីដែលសំខាន់ជាងគេនោះគឺថាយើងមិនត្រូវងាកក្នែករបស់យើងចេញពីសេចក្តីពិតរបស់
ព្រះអង្គម្ចាស់យេស៊ូវឡើយ ព្រះអង្គគឺជាអ្នកសរសេរពីដំណើរជីវិតរបស់យើងម្នាក់ៗ ទ្រង់គឺជាអ្នកសរសេរ
បញ្ចប់នៅគោលជំនឿ (គម្ពីរហេប្រើ១២:២) ទាំងរំពឹងមើលដល់ព្រះយេស៊ូវដ៏ជាមេផ្តើមហើយជាមេសម្រេច
សេចក្តីជំនឿរបស់យើង ដែលទ្រង់បានរងទ្រាំនៅលើឈើឆ្កាង ទាំងមើលងាយចំពោះសេចក្តីអាម៉ាស់ខ្មាស
នោះ ឲ្យតែបានសេចក្តីអំណរដែលនៅចំពោះទ្រង់ រួចទ្រង់ក៏គង់ខាងស្តាំបល្ល័ង្កនៃព្រះ។ ហើយក្នុងគម្ពីរកិច្ច
ការ ១:៨ គឺស្តែងចេញពីការធ្វើបន្ទាល់របស់ទ្រង់ កុំឲ្យយើងនឿយណាយទ្រឹងនឹងស្ថានភាពព័ត៌មានតឹង
តែងផ្សេងៗដែលកំពុងឡោមព័ទ្ធយើងនោះឡើយ គឺមិនត្រូវអោយស្ថានភាពលំបាកទាំងអស់នោះបន្ត
បង្អាក់ហាមឃាត់យើងពីជំនឿដែលយើងផ្តោតទៅចំនុចសំខាន់ៗលើជំនឿព្រះអម្ចាស់នៃយើងឡើយ។ ក្នុង
ខណៈពេលដូចនេះ គឺយើងជាអ្នកបន្តិសម្លេងដែលបង្ហាញពីក្តីសង្ឃឹមដល់មនុស្សទូទៅក្នុងទីងងឹតពេល
មានវិបត្តិដូចនេះ យើងធ្វើជាពន្លឺជ្រួតជ្រាបដល់មនុស្សជុំវិញដែលបង្ហាញពីក្តីស្រឡាញ់និងយកឱកាសនេះ
ថ្វាយសិរីល្អដល់ព្រះជាម្ចាស់ព្រះវិចិត្រនៃយើងវិញ ។

គម្ពីរ ម៉ាថាយ ៥:១៦ ដូច្នោះ ចូរឲ្យពន្លឺរបស់អ្នករាល់គ្នា បានភ្លឺនៅមុខមនុស្សលោកយ៉ាងនោះដែរ ដើម្បីឲ្យ
គេឃើញការល្អដែលអ្នករាល់គ្នាប្រព្រឹត្តរួចសរសើរដំកើងដល់ព្រះវរបិតានៃអ្នករាល់គ្នាដែលគង់នៅស្ថាន
សួគ៌។

ការថែរក្សាចិត្ត និងផ្គត់ផ្គង់

មានការរុករកឃើញជាច្រើនពីវត្តភាងនិងរណ្តភាពរបស់ជម្ងឺកូវីដ១៩ រហូតផលិតបានជំរក់សំរង់ ព័ត៌មាន
ខ្លះពិតជាមានសារសំខាន់ ហើយព័ត៌មានមួយចំនួនទៀតពុំមានសារប្រយោជន៍នោះទេ។ ព័ត៌មានភាគ
ច្រើនតាមអ្នកវិទ្យាសាស្ត្រជាច្រើនធ្វើការស្រាវជ្រាវនោះ គឺថាមានគំនិតយោបល់គំហើញផ្សេងៗគ្នា ការរុករ
កឃើញមួយចំនួនក៏មានភាពផ្ទុយគ្នាទៅនិងហេតុផលផ្សេងៗទៀតរបស់អ្នកជំនាញវិទ្យាសាស្ត្រផ្សេងៗ
អ្នកវិទ្យាសាស្ត្រសុខភាពសាធារណៈមួយចំនួនផ្សេងទៀតផងដែរ។ គំនិតយោបល់យល់ឃើញផ្សេងទៀត
នោះគឺថា យល់ពីប្រឌិតវិញ្ញាណផ្សេងៗ ហេតុចម្លែកៗ និងមានជំនឿខុសឆ្គង យល់ខុសលើអ្វីមួយផ្សេង
ទៀត ដែលបង្កហេតុអោយមានជម្ងឺដ៏កាចសាហាវនេះមានឡើង។ ចម្ងល់ផ្សេងៗនៅតែបន្តមានដោយកំន
ច្រឡំ មានទំនាស់ផ្គត់ផ្គង់ដែលមានការចូលរួមផ្សេងៗគ្នាហើយព័ត៌មានទាំងនោះមិនគ្រប់គ្រាន់តាម
លក្ខខណ្ឌខុសៗគ្នាផងដែរ។

ដូចជាពាក្យបុរាណបានពោលថា ធ្វើមិនដឹងក៏បានដែរដឹងនាំតែក្តៅចិត្ត ខ្ញុំក៏មិនដឹងថាយ៉ាងម៉េចដែរនេះគឺ
ជាឃ្លាដែរលមនុស្សបុព្វបុរសនិយាយដោយផ្ទាល់ទៅចំពោះរាស្ត្រព្រះជាម្ចាស់តាមរយៈពួកគាត់ក៏ថាបាន។

ព្រះគម្ពីរ ហូសេ ៤:៦ រាស្ត្រអញ គេត្រូវបំផ្លាញទៅ ដោយខ្វះខាតជំរិះ ដូច្នោះដោយព្រោះឯងមិនទទួល
ជំរិះ បានជាអញក៏នឹងបោះបង់ឯង មិនឲ្យធ្វើជាសង្ឃដល់អញទៀតដែរ ហើយដោយហេតុដែលឯងបានភ្លេច
ច្បាប់របស់ព្រះនៃឯង នោះអញនឹងភ្លេចកូនចៅរបស់ឯងដូចគ្នា។

ចំនុចនេះថា តើ នរណាដែលយើងមានជំនឿលើ តើអ្វីដែលយើងជឿលើដោយពិតប្រាកដពេលដែលយើង
កំពុងប្រឈមនឹងរឿងអ្វីមួយ ។ ត្រូវដឹងថាទិដ្ឋភាពផ្គត់ផ្គង់របស់យើងសំខាន់របៀបណាដែលយើងត្រូវ
ប្រកាន់ខ្ជាប់ខ្ជួន កុំឲ្យមានការកំនច្រឡំភាពមន្ទិលសង្ស័យគំនិតខុសឆ្គងចូលមកក្នុងគំនិតរបស់យើង
ហើយយើងអនុញ្ញាតឲ្យវាមានឥទ្ធិពលមកលើយើងនឹងបំផ្លាញទំនាក់ទំនងរបស់យើងក្នុងគ្រួសារឬមិត្តភិក្ខុ
យើងនោះឡើយ។

គម្ពីរ សុភាសិត ៤:២៣ ចូររក្សាចិត្តដោយអស់ពីព្យាយាម ដ្បិតអស់ទាំងផលនៃជីវិតសុទ្ធតែចេញពីចិត្តមក សព្វថ្ងៃនេះខ្ញុំបានលឺរឿងសោកសៅ និងស្ថានភាពទំនាស់ជាច្រើន ដូចជាការឈឺចាប់ ពាក្យប្រមាថតិះខ្មៅ លជាច្រើនពីបុគ្គលមិនទាន់ជាគ្រីស្ទបរិសុទ្ធនៅឡើយ ហើយក្នុងនោះក៏មានអ្នកជឿខ្លះដែរបានបោះពាក្យ មិនគួរគម្ពីរ ។ ពួកគេមានគំនិតខ្លាំងផ្ទុយពីគ្នា និងបែងចែកការការយល់ឃើញផ្សេងៗគ្នា ។ គ្រួសារខ្លះ មានគំនិតកំណត់ថា ជម្ងឺកូវីដ១៩ គឺត្រូវកំនត់ដោយការចាក់ថ្នាំបង្ការជំងឺសាង មនុស្សម្នាក់ៗចំណោម មិត្តភក្តិផ្សេងទៀតមិនចងពាក់ព័ន្ធនិងការជជែកវែកញែក ដោយបានកំណត់ការគិតវាគឺជាទំនាយដែល មានរឿងរ៉ាវទាំងនេះកើតឡើង។ ពិភាក្សាត្រង់ចំនុចនេះព្រះគម្ពីរក៏បានលើកឡើងថា ចោរវាមកដោយមាន ផែនការបំផ្លាញលួច និងបំផ្លាញ (គម្ពីរ យ៉ូហាន ១០:១០) យើងមិនត្រូវបណ្តោយដាច់ខាតឲ្យអារក្សប្រើ ប្រាស់ផ្នត់គំនិតរបស់យើងនៅក្នុងផ្លូវរបស់ពួកវានោះទេ ហើយក៏មិនត្រូវឲ្យគំនិតវាណាមួយដុះឬចូលក្នុង ផ្នត់គំនិតរបស់យើងដែរ។ ការថែរក្សាការពារទំនាក់ទំនងរវាងយើងនឹងព្រះជាម្ចាស់ ក្រុមគ្រួសារ មិត្តភក្តិ របស់យើងពីគំនិតអវិជ្ជមានទាំងនោះមានសារៈសំខាន់ខ្លាំងណាស់ក្នុងគោលជំនឿរបស់យើង។

គម្ពីរ សុភាសិត ១០:១២ សេចក្តីសំអប់ នោះបណ្តាលឲ្យកើតមានហេតុទាស់ទែងគ្នា តែសេចក្តីស្រឡាញ់ តែងគ្របបាំងទាំងអស់ ទាំងអំពើកំហុស។

គម្ពីរ ១ពេត្រុស ៤:៨ តែមុនដំបូងបង្អស់ ត្រូវឲ្យអ្នករាល់គ្នាមានសេចក្តីស្រឡាញ់គ្នា ឲ្យអស់ពីចិត្តដ្បិតសេ ចក្តីស្រឡាញ់នឹងគ្របបាំងអំពើបាបជាអនេកអនន្ត។

សម្រាប់ការទូន្មានក្នុងៗ

ជាសង្ខេប អនុញ្ញាតឲ្យខ្ញុំប្រាប់ពីចំនុចនេះ (គ្រួសារមួយមានកូនចំនួន៥នាក់ដែលមានចៅសរុប១៥នាក់) ដូចនេះការនិយាយស្តីទៅពួកគេដែលមានអាយុផ្សេងៗពីគ្នាពិតជាត្រូវនិយាយដោយភាពត្រឹមត្រូវ ពេលខ្លះ វាក៏មានភាពលំបាកក្នុងការនិយាយផងដែរ។ ការយកចិត្តទុកដាក់និងថែរក្សាដែលល្អគឺយើងធ្វើយ៉ាងណា មិនត្រូវឲ្យមានភាពភ័យខ្លាចក្នុងទំនាក់ទំនងក្នុងការនិយាយស្តីឬពាក់ព័ន្ធនិងការប្រាស្រ័យទាក់ទងណា មួយនោះទេ មិនថាឡើយ ការបាក់ទឹកចិត្ត ការមិនសប្បាយចិត្ត កំហឹង ចំនុចទាំងនេះមិនគួរឲ្យជះផលប៉ះ ពាល់ដល់ពួកគេនោះទេ។ សុខភាពផ្លូវចិត្តមានសារៈសំខាន់ហើយភាពព្រងើយកន្តើយផ្នែករូបកាយពីមិត្ត ភក្តិនិងគ្រួសារក៏អាចបង្កអោយមានជម្ងឺស្រួស និងវិបត្តិផងដែរ។ វាជាកតាព្វកិច្ចដែលយើងជាឪពុកម្តាយ ត្រូវរក្សាការពារ មានការឆ្លើយតបប្រតិកម្មសមស្របចំពោះកូនៗនាពេលណាមួយត្រឹមត្រូវដែលមិនមាន

ផលប៉ះពាល់អវិជ្ជមានដល់ពួកគេ។ ជាការពិតកូនៗ ពួកគេសង្កេតមើលកន្លែងអាកប្បកិរិយាការឆ្លើយតបរបស់ យើងទៅចំពោះពួកគេ។ ក្នុងគម្ពីរ ៧:៩ បានចែងថា កុំឲ្យមានចិត្តហើសខឹងឡើយ ដ្បិតសេចក្តីកំហឹង រមែងនៅក្នុងទ្រូងរបស់មនុស្សល្ងីល្ងើទេ។ ការគ្រប់គ្រងខ្លួនកំហឹងខ្លួនឯងគឺជាគ្រឹះដ៏មាំក្នុងការរស់នៅរាល់ ថ្ងៃនិងចំពោះយើងទាំងអស់គ្នា។

គម្ពីរ សុភាសិត ១៤:២៦ មនុស្សដែលកោតខ្លាចដល់ព្រះយេហូវ៉ានោះមានទីពឹងមាំមួន ហើយកូនចៅរបស់ គេនឹងបានជាទីពឹងរាក់ដៃ។

ខ្ញុំអាចសន្និដ្ឋានបានថាសព្វថ្ងៃនេះ ការសិក្សាតាមប្រព័ន្ធអីជំរនេតពីផ្ទះពិតជាចំណុចប្រឈមដ៏មួយ សម្រាប់កូនៗដោយសារសាលារៀនបានបិទដោយសារជម្ងឺឆ្លងកូវីដ១៩ ។ យើងសង្ឃឹមថាថ្ងៃណាមួយ យើងទាំងអស់គ្នាចេញផុតពីស្ថានភាពមួយនេះ ។ កុំឲ្យមានអារម្មណ៍ថាជាប់គាំងនៅចំនុចនេះអី យើងត្រូវ ជឿជាក់ ហើយមើលទៅអនាគតថាពួកគេអាចនឹងបន្តរៀនបត់បែនខ្លួនបាន។ ជាមួយនិងការជួយណែនាំ ប្រឹក្សា គាំទ្រឲ្យពួកគេរៀនបានដោយមានប្រសិទ្ធភាពនូវអ្វីដែលពួកគេត្រូវរៀនសូត្រ។ វាជាការទទួលខុស ត្រូវដ៏ធំបំផុតរបស់ឪពុកម្តាយក្នុងការជួយអប់រំកូនៗពួកគេ មិនថាឡើយការជ្រើសរើសការរៀនសូត្រជា ប្រព័ន្ធកម្រិត សិក្សានៅផ្ទះ។ ឪពុកម្តាយត្រូវនិយាយថានិងធានាថាកូនៗត្រូវបានអប់រំត្រឹមត្រូវ មិនមែនរដ្ឋជា អ្នកអប់រំកូនៗពួកគេនោះទេ វាគឺជាកតាព្វកិច្ចចូលរួមរបស់ឪពុកម្តាយ។

ការតាមដានពិនិត្យមើលតាមរយៈពត៌មាន

ថ្វីបើយើងជួបប្រទះនូវជម្ងឺឆ្លងៗនេះក៏ដោយ យើងទាំងអស់គ្នាប្រឈមនិងការទទួលយល់ដឹងរវាងពត៌មាន ដែលទទួលបានខុសៗពីគ្នារួមទាំងមានចន្លោះខ្វះខាតផ្សេងៗគ្នា។ ពីស្ថាប័នវិជ្ជាសាស្ត្រ សេចក្តីណែនាំរបស់ រដ្ឋាភិបាល និង សេចក្តីប្រកាសផ្សេងៗផងដែរ។ ហើយក៏មានទ្រឹស្តីផ្សេងៗជុំវិញព្រឹត្តិការណ៍នេះក្នុងការ ឆ្លើយតបសមស្របតាមអំណះអំណាចក្នុងព្រះគម្ពីរ។ នៅក្នុងផ្នែកទី១នៃអត្ថបទនេះយើងផ្តោតទៅលើមូល ដ្ឋានគ្រឹះនៃព្រះគម្ពីរហើយនិងការបកស្រាយឆ្លើយតបនូវចំនុចណាដែលខ្ញុំដឹងច្បាស់ប្រាកដចំណេះដឹង ច្បាស់លាស់ទំនាក់ទំនងនៃខព្រះគម្ពីរដែលអនុញ្ញាតឲ្យខ្ញុំមានហេតុផលសិទ្ធិអំណាចពីទ្រង់ក្នុងការបកស្រាយ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយខ្ញុំមានភាពរីករាយនឹងទទួលយកពីការផ្តល់ពត៌មានត្រឡប់មកវិញពីអ្នកអា ន។

លើផ្ទះ ប្រាជ្ញាសព្វគ្រប់

ខណៈដែលយើងប្រឈមនឹងមានទំនាស់ក្នុងវិបិក្កម្ហូយនេះក្នុងជីវិតនេះយើងត្រូវមានសមតុលភាពហើយ មានមូលដ្ឋានគ្រឹះនៃព្រះបន្ទូលដែលជាការឆ្លើយតបទៅលើទំនាស់ដែលយើងកំពុងប្រឈម។ ព្រះគម្ពីរពុំ បានប្រាប់ច្បាស់ពីឈ្មោះជម្ងឺកូវីដ១៩ (ហើយនិងជម្ងឺផ្សេងៗទៀត) ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ផ្លូវនៃ គោលដំនើររបស់យើងគឺត្រូវលឆ្កោតលើព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទជាដំហរច្នៃជារបស់យើងរូបទាំងព្រះបន្ទូល ទ្រង់។

- សាងសង់ជំនឿលើសេចក្តីពិតមិនងាករ៉េ
- ក្រវ៉ាត់ជាប់នៅប្រាជ្ញារបស់ព្រះជាម្ចាស់
- ដើរតាមនូវគុណតម្លៃ គោលការណ៍និងគ្រឹះនៃផ្នត់គំនិតអាណាចក្ររបស់ព្រះ រួមមាន សេចក្តី សុចរិត សន្តិភាព ហើយមានអំណរក្នុងវត្តមានព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ (គម្ពីរ រ៉ូម១៤:១៧)

គម្ពីរ យ៉ាកុប ៣:១៧-១៨ តែប្រាជ្ញាដែលមកពីស្ថានលើ នោះមុនដំបូងហៅថាបរិសុទ្ធចមកមានមេត្រីចិត្ត សេក្តីសំឡូត ចិត្តទន់ ក៏ពេញដោយក្តីមេត្តាករុណានឹងផលល្អ ឥតរើសមុខហើយឥតពុតមាយាផង។ ១៨ រី ឯផលនៃសេចក្តីសុចរិតនោះបានព្រោះចុះដោយសេចក្តីមេត្រី សម្រាប់ពួកអ្នកដែលរកសេចក្តីមេត្រីនោះឯង

សម្លេងដែលនាំឱ្យកំនត្រឡប់

មានគំនិតយោបល់ជាច្រើន អារម្មណ៍ផ្ទាល់ខ្លួន ភាពមិនច្បាស់លាស់ ភាពមិនពិតជាមួយនិងទ្រឹស្តីជាច្រើន មិនពិតការយុបយិត។ មនុស្សជាច្រើនបានបង្ហាញពីគំនិតរើវាយ ទាំងអ្នកខ្លះបានទាំងប្រកាសថាព្រះជា ម្ចាស់ជាប្រភពឲ្យពួកគេយល់រឿងទាំងនោះ (ការទូសទាសដោយមន្ទិលសង្ស័យ និងគ្រាចុងក្រោយនៃផែន ដី) ។ កិច្ចការទាំងអស់នេះមានបានជួយជាប្រយោជន៍វាកាន់តែបន្ថែមអោយមានការកំនត្រឡប់ដែលនាំទៅរក ភាពខូចខាតកាន់តែធ្ងន់ធ្ងរ ជាពិសេសស្រមើលស្រមៃខ្វះគតិបណ្ឌិត ធ្វើឲ្យខ្សោយ និងមិនមានការលូត លាស់ជំនឿដល់អ្នកជឿដែលងាយនឹងរងគ្រោះជឿតាមគ្មានហេតុផល។ ពេលខ្លះភាពស្ងប់ស្ងាត់ជាការ ឆ្លើយតបយ៉ាងល្អក្នុងស្ថានភាពដូចនេះ។ ការខ្វះនូវការប្រឹក្សាវិភាគ បានបន្ទូលនូវការនៅដាច់ដោយឡែក មិនច្បាស់ការហើយទាញយនូវព័ត៌មានទ្រឹស្តីខុសឆ្គងដែលមិនសមហេតុផល។ ដោយឡែកយើងអរព្រះ គុណព្រះសម្រាប់ប្រាជ្ញានិងសមភាពវិភាគនូវគំនិតផ្សេងៗគ្រប់ជ្រុងជ្រោយដែលទ្រង់បានបង្ហាញពីគំហើញ ទាំងអស់នោះដល់អ្នកដឹកនាំគ្រីស្ទបរិស័ទ្ធបានយល់ហើយថែមទាំងមានទំនុកចិត្តគ្រប់គ្រាន់ល្មមក្នុងការ

និយាយ ហើយដែលគំនិតប្រាជ្ញាទាំងនោះបានលាតត្រដាងពន្យល់ជាគំនិតដល់ភាពមន្ទិលសង្ស័យៗនិង ការយល់ខុសមួយចំនួនរួមទាំងបានឆ្លើយតបទៅនិងគំនិតអ្នកទិទានផងដែរ។

ប្រសិនបើមានថ្ងៃនោះ ថ្ងៃដែលមានពេលវិនិច្ឆ័យល្អវាពិតជាថ្ងៃល្អ។ ជាការពិតការងាររបស់យើងពេញ ទៅដោយ សារអេឡិចត្រូនិច សំបុត្រសារផ្សេងៗ

មានអ្នកស្នេហាជាតិដែលមានផ្នត់គំនិតជាគ្រីស្ទបរិសុទ្ធជាមួយនិងការកាន់អំណាចរបស់ពួកគេ។ ការកាន់ ជាតិនិយមវិការកាប់អំណាចវាមិនមានអ្វីខុសនោះទេ។ វាជាមោទនភាពហើយគួរឲ្យសរសើរដែលមាន ប្រជាជាតិមួយដូចនេះ។ ក្នុងនាមជាអ្នកជឿយើងត្រូវស្គាល់ពីសញ្ញាពិតរបស់យើង ដឹងពីអត្តសញ្ញាណ ដែលទាក់ទងទៅនិងនគរព្រះ។

គម្ពីរ ភីលីព ៣:២០ យើងរាល់គ្នា ជាសាសន៍ស្ថានសួគ៌វិញ ក៏នៅចាំព្រះអម្ចាស់យេស៊ូវគ្រីស្ទ ជាព្រះអង្គ សង្គ្រោះ ទ្រង់យាងមកពីស្ថាននោះឯង។

ខ្ញុំស្រឡាញ់ប្រទេសជាតិរបស់ខ្ញុំ ខ្ញុំមានអំណរដែលបានកើតមកជាជនជាតិអាមេរិក ប៉ុន្តែខ្ញុំមិនដែលអនុញ្ញាត ឲ្យប្រទេសរបស់ខ្ញុំទៅជាប្រទេសយកសាសនាជាទំនិញនោះឡើយ។ ខ្ញុំជាកម្មសិទ្ធិនៃនគរព្រះ ប្រទេសអាមេរិកគឺជាប្រទេសដែលមានផែនទីដូចប្រទេសដ៏ទៃទៀតដែរ។ នគរព្រះគឺជាអាណាចក្រដ៏អស់កល្បដែល ដឹកនាំសោយរាជ្យព្រះជាម្ចាស់។ ទ្រង់គង់នៅនិងគ្រប់គ្រង ។ នៅពេលដែលការកាន់អំណាចភ្ញៀវភ្ញាទៅជា ផ្នែកនៃគោលជំនឿ សេចក្តីសំអប់បានកើតមានឡើងហើយមនុស្សផងទាំងពួងនិងទទួលការឈឺចាប់។

(R Loren Sanford--Sadly Loren បានទៅនៅជាមួយព្រះជាម្ចាស់ខែកញ្ញាឆ្នាំ២០២១)។

យើងរៀនដើម្បីដឹងនូវភាពខុសត្រូវតាមរយៈការក្រែបជញ្ជក់ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះ។ ព្រះបន្ទូលគឺបានបង្ហាញ ពីភាពជាក់លាក់ពិបាកដ៏។ ទីមួយគឺការបើកសំដែងឲ្យឃើញដោយព្រះវិញ្ញាណ និងផ្តល់នូវអំណោយទាន នៃការដឹងខុសត្រូវនិងចេះអធិប្បាយ (១កូរីថូស១២:១០) ហើយនៅក្នុង (គម្ពីរហេប្រើ៥:១៤) អែអាហា រឹងនោះសម្រាប់តែមនុស្សធំ ដែលបានបង្ហាត់ឥន្ទ្រិយ ដោយធ្លាប់ខ្លួនហើយ ដើម្បីឲ្យបានដឹងខុសត្រូវ។នេះ ជាប្រធានបទដែលផ្តោតនៅការពិភាក្សាខាងមុខទៀត។

គំនិតយោបល់ខុសៗគ្នា

មនុស្សនិងប្រកាន់ខ្ជាប់នូវផ្នត់គំនិតរៀងៗខ្លួន យើងស្វែងរកនូវភាពប្រាកដប្រជាជាក់ច្បាស់ មានសមត ល្យភាព ភស្តុតាងជាការពិតដែលអាចរកទៅបាន។ ក្នុងនាមជាអ្នកជឿដ៏ហររបស់យើងគឺត្រូវផ្អែកលើមូល

ដ្ឋានគ្រឹះប្រាជ្ញាក្នុងគោលព្រះគម្ពីរហើយមានផ្នត់គំនិតលើអាណាចក្ររបស់ព្រះ។ យើងមិនត្រូវខ្លាចនោះទេ យើងត្រូវរឹងមាំបង្ហាញការគោរពក្នុងកិច្ចពិភាក្សា វានឹងនាំមកភាពស្រស់ស្រាយ។

គម្ពីរ សុភាសិត ២៧:១៧ ដែករមែងសំលៀងដែក ចំនែកមនុស្សក៏ធ្វើឲ្យមិត្តសំឡាញ់ខ្លួនមុតស្រួចយ៉ាងនោះដែរ។

នៅក្នុងការស្វែងរកចម្លើយយើងត្រូវមានឆន្ទៈក្នុងការស្តាប់ រៀន ផ្លាស់ប្តូរយោបល់(ប្រសិនបើចាំបាច់) ហើយទោះបីពេលខ្លះយើងមិនបានយល់ព្រមលើគំនិតអ្វីមួយក៏ដោយតែយើងស្វាគមន៍ដោយសន្តិភាព ទទួលយក។ ការពិភាក្សាជាមួយគ្នានិងគ្នាទាមទារការគោរពគ្នាទៅវិញទៅមកដើម្បីជាការបើកផ្លូវទៅរក ទំនាក់ទំនងដែលជាចាំបាច់ការបើកចំហរក្នុងការស្តាប់វាមានសារៈសំខាន់ដែលដឹកនាំយើងទៅដល់ការ និយាយនៅសេចក្តីពិតនៃក្តីស្រឡាញ់ ដូចបានចែងក្នុងគម្ពីរ (អេភេសូរ៣:១៥) ជាធម្មតាការមិនឆ្លើយតប ទៅនិងនរណាម្នាក់ដែលមានមតិយោបល់ផ្សេងគ្នាឬធ្វើការរិះគន់ពួកគេក្នុងការពិភាក្សានោះវាមិនសមរម្យ ឡើយ។

គម្ពីរ ទីតុស ៣:២ មិនត្រូវនិយាយអាក្រក់ពីអ្នកណាឬឈ្មោះប្រកែកឡើយ ត្រូវមានចិត្តស្ងួតបូតទាំងសំដែង សេចក្តីសុភាពគ្រប់យ៉ាង ដល់មនុស្សទាំងអស់ផង។

ការស្រមៃស្រមៃ (មនោគត)

នៅក្នុងបរិយាកាសនៃសេចក្តីភ័យខ្លាច ភាពសង្ស័យនិងភាពស្រពិចស្រពិល ទ្រឹស្តីនៃការស្រមៃស្រមៃ។ សេចក្តីប្រកាសនៃសកលនិយម គ្រប់គ្រង ចំនួនប្រជាជន មានរដ្ឋាភិបាលតែមួយ ការប្រឆាំងនិងការដឹកនាំ ព្រះគ្រីស្ទ សត្វតិរច្ឆាននិងពលបរិវារ រីករាលដាលយ៉ាងលឿនក្នុងសហគមន៍គ្រីស្ទបរិស័ទ្ធ។ ថ្មីៗនេះ បានមតិ មួយចំនួនលើកឡើង ទាំងនោះគឺជាការស្រមៃស្រមៃ គ្មានហេតុផល ការយល់ខុស គំនិតបំបែកបំបាក់ និង បង្កើតឲ្យមានសេចក្តីភ័យខ្លាចជាពិសេសសម្រាប់អ្នកជឿជំនឿថ្មីៗ។ អនុសាសន៍របស់ខ្ញុំទាក់ទងចំនុចនេះ គឺថាបដិសេធន៍នូវការប្រឌិតហើយផ្ដោតលើអ្វីដែលកែប្រែហើយកសាងកែលំអ រៀនបំពេញខ្លួនអែងបន្ថែម ជាមួយព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះនិងព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។

គម្ពីរ ក៏លី៣ ៤:៨ មួយទៀតបងប្អូនអើយ សេចក្តីណាដែលពិត សេចក្តីណាដែលគួររាប់អាន សេចក្តីណា ដែលសុចរិត សេចក្តីណាដែលបរិសុទ្ធ សេចក្តីណាដែលគួរស្រឡាញ់ សេចក្តីណាដែលមានឈ្មោះល្អ បើ មានសគុណណា ឬជាសេចក្តីសរសើរណា នោះចូរពិចារណាពីសេចក្តីទាំងនោះចុះ។

ជាការពិតសេចក្តីចេកដើរទទឹមគ្នាជាមួយសេចក្តីពិត នេះហើយជាមូលហេតុការបោកប្រាស់ធ្វើអោយ មានភាពមន្ទិលសង្ស័យហើយជាហេតុផលធ្វើឲ្យមនុស្សមួយចំនួន ទ្រឹងនិងជំពប់ជួល។ មនុស្សណាដែល ទើបទទួលជឿថ្មីៗឬមានចំណេះដឹងខាងព្រះគម្ពីរមិនទាន់ពេញវ័យខាងជំនឿនឹងងាយរងគ្រោះដោយការចេក បោកនេះ។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយយើងនឹងឃើញភ្នាក់ផ្ទើលនូវភាពផ្សេងគ្នាសម្រាប់អ្នកដែលមានជំនឿ ចាស់ទុំ ហើយថាអ្នកណារឹងមាំបានប្រសើរដែលអាចយល់សាច់ការហើយអាចសួរសំនួរបកទៅវិញលើ ទ្រឹស្តីខុសឆ្គងមួយចំនួននោះ។ យើងទាំងអស់គ្នាស្រឡាញ់នៅអាថ៌កំបាំង វាត្រូវបានទទួលស្គាល់ហើយដឹង ថាជាផ្នែកមួយនៃការផ្សព្វផ្សាយដំណឹងល្អ ហើយវាក៏ជាទំនោរមួយដែលដេញឲ្យមានការយល់ច្បាស់ថា ជំនឿណាមួយខុសឆ្គងនិងជំនឿណាមួយត្រឹមត្រូវ។ ការខ្វះនៅគោលការណ៍សមភាពនៃការបង្រៀនព្រះ គម្ពីរក៏ជាមូលហេតុមួយដែរក្នុងចំណោមនោះ។

គម្ពីរ ធីម៉ូថេទី១ ៤:១ តែព្រះវិញ្ញាណ ទ្រង់មានបន្ទូលយ៉ាងជាក់ច្បាស់ថា នៅគ្រាជាន់ក្រោយបង្អស់ អ្នកខ្លះ នឹងលាចាកចេញពីសេចក្តីជំនឿ ដោយស្តាប់តាមវិញ្ញាណបញ្ឆោតនឹងសេចក្តីបង្រៀនរបស់ពួកអារក្ស។

មិនត្រូវភ័យខ្លាច

យើងត្រូវឈរដោយរឹងមាំហើយប្រកាសពីគោលជំហរ(សេចក្តីភ័យខ្លាចនឹងមិនមានជ័យជំនះលើយើងទេ) នៅដើមដំបូងនៃជម្ងឺរាតត្បាត ខ្ញុំនិងមនុស្សផ្សេងទៀតទទួលបានការគំរាមគំហែងពីសេចក្តីភ័យខ្លាចដូចជាមាន ទំហំធំជាង មេរោគដែលកំពុងឆ្លងនោះ។ ជាអកុសលការគិតដូចនេះពិតជាត្រឹមត្រូវ អ្វីដែលកំពុងដឹកមុខ មនុស្សយើងនោះគឺនាំយើងទៅសេចក្តីភ័យខ្លាច យើងមានអារម្មណ៍ថាមិនអាចធ្វេសប្រហែសបាន យើង ត្រូវមានសុភវិនិច្ឆ័យ ហើយយើងមិនអាចឲ្យសេចក្តីភ័យខ្លាចបញ្ជាមកលើការរស់នៅរបស់យើងបានដែរ។

ខ្ញុំនៅតែមានជំហរហើយជឿច្បាស់ លើពាក្យថា កុំភ័យខ្លាចឲ្យសោះ ដែលក្នុងព្រះគម្ពីរមានពាក្យនេះលេច ឡើង៣៦៥ដង។

យើងបានឈ្នះលើភាពភ័យខ្លាច រស់នៅដោយពឹងផ្អែកនិងមានជំនឿច្បាស់លើព្រះជាម្ចាស់នៃយើង ។

ទំនុកជំរើង ៣៧:៣ ចូរទុកចិត្តនឹងព្រះយេស៊ូវ ហើយប្រព្រឹត្តការល្អចុះ យ៉ាងនោះអ្នកនឹងបាននៅក្នុង ស្រុកហើយចម្រើនខ្លួនដោយសេចក្តីពិត ។

សេចក្តីភ័យខ្លាចតែងតែជាដៃគូរនិងការកុហក ការកុហកមានច្រើនទម្រង់ ។ វាមានការកុហកដោយត្រង់ៗ ហើយការកុហកផ្សេងទៀត មានលក្ខណៈប្រហាក់ប្រហែល ព័ត៌មានមិនគ្រប់គ្រាន់ មិនបានបង្ហាញគ្រប់

ទាំងអស់ ឬពាក់កណ្តាលការពិតប៉ុណ្ណោះ។ មនុស្សមួយចំនួនស្នើសុំឲ្យមានទិន្នន័យកត់ត្រាជាក់លាក់ ដើម្បីងាយស្រួលចាត់ចែងប្រើប្រាស់។ ផងដែរក៏មានសេចក្តីភ័យខ្លាចថ្មី ខ្ញុំបានឃើញពាក្យកាត់ ក្នុងទូរទស្សន៍ ខ្ញុំគ្មានយោបល់ឡើយចំពោះពាក្យនេះ FOMO ខ្ញុំបានសួរប្រពន្ធខ្ញុំថាវាមានន័យដូចម្តេច ប្រពន្ធខ្ញុំបានសម្រាយដូចនេះ(Fear of Missing Out)។ ខ្ញុំគិតថាពាក្យនេះវាមិនគួរមាន(អត្ថិភាព) ។

ការជំនាស់សេចក្តីពិត ការកុហកនាំទៅឈ្នះភាពភ័យខ្លាច

អស់អ្នកដែលមានឧបសគ្គជាមួយសេចក្តីភ័យខ្លាចជាទូទៅមិនបានដឹងពីសេចក្តីពិតឬអនុវត្តខុស។ នៅពេលសារឹកប៉ុលបង្រៀនពីសង្គ្រាមខាងវិញ្ញាណ លោកបានប្រាប់ពីការក្រវាត់ជាប់នៅគ្រឿងសឹករបស់ព្រះដូចនៅក្នុងព្រះគម្ពីរ លោកបានលើកឡើងយើងជាទាហានរបស់ព្រះ (អេភេសូរ ៦:១១)ក្នុងឃ្លាទី១ គឺព្រះបន្ទូលបានបង្ហាញថា ដូច្នោះ(អេភេសូរ ៦:១៤) ចូរឲ្យឈរមាំមួនចុះ ដោយក្រវាត់សេចក្តីពិត ហើយពាក់សេចក្តីសុចរិតទុកជាប្រដាប់បាំងដើមទ្រូង។ នៅក្នុងទីលាននៃសង្គ្រាមខាងព្រលឹងវិញ្ញាណ ការរៀបចំសម្រាប់សង្គ្រាម និងរួចរស់ពីការច្បាំង នោះជាគោលបំណង។ ខ្ញុំសូមបកស្រាយលំអិតបន្តិច គឺថាយើងមិនអាចគេចវេសពីសេចក្តីភ័យខ្លាច តែជាការពិតយើងអាចរៀនឈរតាំងនិងវា ។ការតាំងដោយសេចក្តីក្លាហានមិនមែនបាត់វត្តមាននៃការភ័យខ្លាចនោះទេ ប៉ុន្តែភាពធ្វេសប្រហែសក្នុងការភ័យខ្លាចអាចធ្វើឲ្យមានស្រយុតចុះ។

ត្រូវលើកដឹងថាសព្ទស្សន៍ណាខ្លះមានការប្រឆាំងនឹងព្រះគ្រីស្ទឬក៏អត់

ខ្ញុំជានិច្ចកាលមានការស្រងាកចិត្តខ្លះដែរ ចំពោះការនិយាយពីអ្នកបះបោរនិងព្រះគ្រីស្ទ ហើយជាចុងបញ្ចប់នៅពេលវេលានៃព្រឹត្តិការណ៍ណាមួយមានតែបង្កើតនូវសេចក្តីភ័យខ្លាច និងមានអារម្មណ៍មិនសុខស្រួលដល់អ្នកជឿព្រះគ្រីស្ទ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយមានចេតនាឬគ្មានចេតនា ទោះគាំទ្រមិនគាំទ្រការបង្រៀនទាក់ទងការបះបោរនិងព្រះគ្រីស្ទ ។ ជាញឹកញាប់មនុស្សម្នាឆ្លើយតបនៅការខ្វល់ខ្វាយ។ ចូរឲ្យយើងឈររឹងមាំហើយទាមទារយកក្តីសង្ឃឹម មិនមែនសេចក្តីភ័យខ្លាចនោះទេ។

(រ៉ូម ១៥:១៣) ឥឡូវនេះ សូមព្រះនៃសេចក្តីសង្ឃឹមប្រទានឲ្យអ្នករាល់គ្នាបានគ្រប់អស់ទាំងសេចក្តីអំណរនឹងសេចក្តីសុខសាន្តដ៏ពោរពេញ ដោយសារសេចក្តីជំនឿ ប្រយោជន៍ឲ្យបានសេចក្តីសង្ឃឹមជាបរិបូរ ដោយព្រះចេស្តានៃព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធ។

នេះមិនមែនជាពេលវេលាដែលដែលបរិយាយល្អិតល្អន់ ពីពេលចុងក្រោយនោះទេ ប៉ុន្តែក៏មិនត្រូវព្រងើយកន្តើយទាំងស្រុងដែរ សូមពិចារណាទៅលើការសង្ខេបទៅលើការសាកល្បងការប្រឆាំងបះបោរនិងព្រះគ្រី

ស្នូលបានសរសេរចំនួន៤ដងក្នុងព្រះគម្ពីរសញ្ញាណថ្មី ដោយលោកសាវ័កប៉ូល មានចំនួន៣ដងក្នុងសំបុត្រ របស់គាត់ នៅចំនុចទី២។ ក្នុង ១យ៉ូហាន៤:៣បាននិយាយផងដែរពីវិញ្ញាណដែលទាស់ទទឹងនឹងព្រះគ្រីស្ទ នៅក្នុងលោកិយ៍នេះ តែវិញ្ញាណណាដែលមិនព្រមថា ព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទបានមកក្នុងសាច់ឈាមទេ នោះមិន មែនកើតចេញពីព្រះឡើយ គឺជាវិញ្ញាណរបស់អាទទឹងនឹងព្រះគ្រីស្ទវិញ ដែលអ្នករាល់គ្នាបានលឺនិយាយថា ត្រូវមក តែឥឡូវនេះក៏នៅក្នុងលោកិយ៍ហើយ។ វាគ្មានការសង្ស័យអ្វីទេហើយងាយស្រួលនិងកំនត់នូវ វិញ្ញាណខុសទទឹងនឹងព្រះគ្រីស្ទក្នុងពេលបច្ចុប្បន្ននេះ។ វាមិនគ្រាន់តែជានាំទៅវិបត្តិនាពេលនេះទេ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ គ្រប់ការភ័យខ្លាចទាំងឡាយត្រូវបានពិចារណាថាវាអាចជួលចុះបានដោយសារ ដំណឹងល្អក្នុងគម្ពីរយ៉ូហាន។

គម្ពីរ យ៉ូហាន ១ ៤:៤ ពួកកូនតូចៗអើយ អ្នករាល់គ្នាមកពីព្រះដែលគង់ក្នុងអ្នករាល់គ្នា នោះទ្រង់ធំជាងអា នោះ ដែលនៅក្នុងលោកិយ៍ផង។

នាគ្រានោះមានការវិវាទឈ្លោះទាស់ទែងគ្នាជាមួយសត្វតិរិច្ឆានោះ ការនោះនឹងសម្តែងមកជាសញ្ញា ហើយមានអ្នកជឿខ្លះបែរទៅជឿលើសត្វនោះផងដែរ (វិវរណៈ ១៣:១៨) នេះហើយជាប្រាជ្ញា អ្នកដែល មានយោបល់ ឲ្យអ្នកនោះរាប់លេខនៃសត្វនោះចុះ ដ្បិតលេខនោះជាលេខរបស់មនុស្សគឺ ៦៦៦។ ច្រើនឆ្នាំ កន្លងទៅខ្ញុំក៏ធ្លាប់លឺពីដើមរឿងនៃសត្វនោះមិនតិចជាង៣ទៅ៤ដងឡើយ។

មិនមានអ្វីត្រាអ្វីកត់ជាសញ្ញាទៀតទេ(វិវរណៈ ៧:៣ & ១៤:១)គឺមានតែត្រារបស់ព្រះជាម្ចាស់ប៉ុណ្ណោះ ខ្ញុំក្រឡកទៅឃើញកូនចៀម ឈរនៅលើភ្នំស៊ីយ៉ូនហើយមានមនុស្ស ១សែន៤ម៉ឺន៤ពាន់នាក់ដែលមាន ព្រះនាមទ្រង់នឹងព្រះនាមព្រះវិបិតាទ្រង់កត់លើថ្ងាស គេបានឈរជាមួយដែរ។ (វិវរណៈ ៣:២) អញនឹង កត់ព្រះនាមព្រះរបស់អញ នឹងឈ្លោះក្រុងយេរូសាឡិមថ្មី ដែលចុះពីស្ថានសួគ៌មកអំពីព្រះនៃអញ ហើយ នឹងកត់ឈ្មោះថ្មីរបស់អញដែរ។ (Jon K Newton-A Pentecostal Commentary on Revelation)

សព្វថ្ងៃនេះម្នាក់មានបទពិសោធន៍ការវិវត្តនៃភាពប្រឌិតឡើងនៅគ្រឿងអេឡិចត្រូនិច(ការបំពាក់ឈីបទំហំ តូចៗជាដើម) សម្រាប់ប្រើប្រាស់កំណត់អត្តសញ្ញាណផ្ទាល់ខ្លួនរឺការប្រើប្រាស់ព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ខ្ញុំមិនអាច បដិសេធន៍ទេវាមិនអាចកើតទៅរួចទេលើរបស់ប្រើប្រាស់ទំនើបទាំងនេះ តែខ្ញុំជឿច្បាស់ថារបស់ទាំងអស់ នេះមិនមែនជារសញ្ញារបស់អាសត្វកំណាចនោះទេ។ (អេភេសូរ១:១៣) ឯអ្នករាល់គ្នាក៏បានលឺព្រះបន្ទូល នៃសេចក្តីពិត គឺជាដំណឹងល្អពីសេចក្តីសង្គ្រោះរបស់អ្នករាល់គ្នាដោយសារទ្រង់ដែរ ហើយកាលណាអ្នក រាល់គ្នាបានជឿហើយ ទ្រង់ក៏ដៅចំណាំដោយព្រះវិញ្ញាណបរិសុទ្ធដែលបានសន្យា។ យើងបានផ្តល់នូវជីវិត អស់កល្បដូចដែលព្រះយេស៊ូវមានបន្ទូល គ្មាននរណាម្នាក់ធានាជីវិតនេះពីនាក់បានឡើយ។

(ខ្ញុំឲ្យជីវិតអស់កល្បជានិច្ចដល់វា វាមិនត្រូវវិនាសនៅអស់កល្បរៀងទៅ ក៏គ្មានអ្នកណាធានាឱ្យវាពីដៃខ្ញុំបានទេ)។ (យ៉ូហាន ១០:២៨)

សេចក្តីសន្និដ្ឋាន ភាគ១

១ អ្នកណាដែលនៅជាប់ក្នុងទឹកបាំងនៃព្រះដ៏ខ្ពស់បំផុត នោះនឹងបានជ្រកនៅក្រោមម្លប់នៃព្រះដ៏មានគ្រប់ព្រះចេស្ដា។ ២ អែទូលបង្គំនឹងពោលពីព្រះយេហូវ៉ាថាទ្រង់ជាទីពឹងពំនាក់ ជាបន្ទាយនៃទូលបង្គំគឺជាព្រះនៃទូលបង្គំហើយ ទូលបង្គំទុកចិត្តនឹងទ្រង់។ ៣ ពិតប្រាកដជាទ្រង់នឹងជួយឲ្យឯងរួចពីលប់របស់នាយព្រានហើយពីសេចក្តីវេទនាដែលនាំឲ្យអន្តរាយ។ (ទំនុកជំកើង ៩១ ១-៣)

ចំនុចផ្ដើមនៃជម្ងឺរាតត្បាត ក្នុងគម្ពីរទំនុកជំកើង ៩១ បានកើតឡើងគ្រប់ទីកន្លែង នោះគឺជាសេចក្តីសន្យាសម្រាប់មនុស្សគ្របគ្នាក្នុងការដោះលែងឲ្យរួចពីអន្ទាក់។ គំនិតនេះបានពន្យល់ដល់ខ្ញុំនៅទំនុកជំកើង ៩១នេះ ប្រហែលជាយើងមិនបានឃើញនូវទិដ្ឋភាពទូទៅ ការផ្លាស់ប្តូរ គឺថាយើងលឺពីកូរ៉េគ្រប់ទីកន្លែង តើការសន្ទនាបានដល់ចំនុចណា។ ជាមានសារសំខាន់ដែលម្នាក់ៗបានលើកដឹងពីដំណឹងនេះ រឿងនេះធ្វើអោយយើងនឹកឃើញជានិច្ច? ខ្ញុំមិនគិតដូចនេះទាំងអស់នោះទេ។ តើអ្នកបានបញ្ឈប់ការរស់នៅរបស់អ្នកនៅក្នុងពន្លឺដែលគ្មានទីបញ្ចប់ ហើយបែរក្រោយផ្ដោតលើបញ្ហាប្រឈមកំពុងកើតឡើង?

ប្រសិនបើអ្នកអាននូវប្រវត្តិសាស្ត្រ អ្នកនឹងយល់ថាគ្រីស្ទបរិស័ទ្ធដែលបានធ្វើកិច្ចការកន្លងទៅបានបន្សល់ទុកជាច្រើនជំនួយដល់ការគិតដល់អ្នកជំនាន់ក្រោយ។ គ្រាកន្លងមកគ្រីស្ទបរិស័ទ្ធត្រូវបានគេហាមឃាត់បញ្ឈប់ក្នុងកិច្ចការក្នុងពិភពលោកនេះ មិនទទួលបានលទ្ធផលក៏ដោយ។ (C.S Lewis)

ទោះជាយ៉ាងណាព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះមិនផ្លាស់ប្តូរឡើយ ព្រះជាម្ចាស់ទ្រង់ក៏មិនផ្លាស់ប្តូរ ចូរឲ្យយើងនៅជាប់នឹងទ្រង់ខណៈដែលមានសម្លេងរំខានផ្សេងៗហើយយើងមិនបាត់បង់ជំនឿទំនុកចិត្តលើព្រះនៃសេចក្តីពិតរបស់យើងឡើយ គឺជាព្រះដែលមានអំណាចគ្រប់គ្រងទាំងអស់ សោយរាជ្យ ហើយរាជ្យទ្រង់មិនប្រែប្រួលបន្តិចណាឡើយ។

យើងជាព្រះជាម្ចាស់ យើងមិនប្រែប្រួលសោះឡើយ (ម៉ាតិថា ៣:៦)

ព្រះជាម្ចាស់មានចេតនាណាមួយ បោះបង់ ផ្ទេរឬស្នងអំណាចសិទ្ធិនៃពិភពលោកនេះទៅឲ្យនរណាម្នាក់គ្រប់គ្រងនោះឡើយ។ ព្រះជាម្ចាស់មានអំណាចដ៏មហិមា និងសិរីល្អរបស់ទ្រង់ ទ្រង់មានអំណាចគ្រប់គ្រងអាណាចក្ររបស់ទ្រង់មិនប្រែប្រួលសោះឡើយ ។

(អេសាយ៤០:២៣) ទ្រង់ទំលាក់ងារពួកអ្នកគ្រប់គ្រងឲ្យសូន្យទៅ ក៏ធ្វើឲ្យពួកចៅក្រមនៅផែនដីទៅជាឥតប្រយោជន៍ដែរ។

ចូរឲ្យយើងនៅជាប់នឹងជំនឿហើយសម្លឹងទៅព្រះយេស៊ូវជាមេផ្ដើមនៃជំនឿ (ហេព្រើរ ១២:១) ហើយស្វែងរកនរកព្រះ (ម៉ាថាយ៦:៣៣) យើងបានចាប់ផ្ដើមដំណើររបស់យើងដោយទុកចិត្តព្រះនិងសេចក្ដីសន្យារបស់ទ្រង់។ ចូរឲ្យយើងកាន់ខ្ជាប់ជាមួយនិងទ្រង់ យើងនឹងបញ្ចប់ជាមួយទ្រង់ដោយភាពត្លាហានខ្លាំងក្លាយើងថ្វាយខ្លួនរបស់យើងទៅចំពោះព្រះដោយពឹងផ្អែកលើទ្រង់ ដើម្បីទ្រង់ផ្តល់កំលាំង បង្ហាញផ្លូវ បង្រៀន និងដឹកនាំយើងរៀងរាល់ថ្ងៃ។

១កូរិនថូស ១៥:១០ គឺដោយសារព្រះគុណដែលខ្ញុំបានមកដល់សព្វថ្ងៃ

គឺទ្រង់ដែលបាននៅជាមួយហើយនាំយើងមកដល់ទីនេះ ព្រះគុណរបស់ទ្រង់នាំយើងក្នុងនាមព្រះយេស៊ូវ។

អេសាយ ៣០:២០ ហើយបើទោះជាព្រះអម្ចាស់ ទ្រង់ឲ្យអ្នករាល់គ្នាស៊ីសេចក្ដីទំនាស់ទុកជាអាហារ ហើយដឹកសេចក្ដីរឹបជាន់ទុកជាទឹកក៏ដោយ គង់តែពួកគ្រូរបស់អែងមិនត្រូវលាក់ពីអែងទៀត គឺភ្នែកឯងនឹងឃើញពួកគ្រូនោះវិញ។